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Međunarodna ljetna škola "NATO and South East Europe" 

Šipan, 4-10. rujna, 2006. 

U organizaciji Atlantskog Vijeća Hrvatske i NATO Public Diplomacy Di
visiona, na otoku Šipanu održanje seminar ljetne škole euroatlantskih integ
racija pod nazivom NATO i Jugoistočna Europa. Posljednji (četvrti) ovogo
dišnji seminar okupio je četrdesetak sudionika, među kojima velik broj ugled
nih analitičara za područje JI Europe. 

Seminar su otvorili predsjednik Atlantskog Vijeća Hrvatske prof. dr. Ra
dovan Vukadinović, potpredsjednica dr. se. Lidija Čehulić, mr. Gabriele Cas
cone (NATO Public Diplomacy Division), te u ime Ministarstva vanjskih pos
lova mr. se. Pjer Šimunović, nacionalni koordinator za NATO. 

Drugi dan spomenuti sudionici održali su zanimljiva predavanja o NATO-
u. Govorilo se o trenutnoj ulozi NATO saveza, proširenju na nove članice, 
ulasku Hrvatske u peti krug MAP-a. Gabriele Casconeje govorio o reforma
ma u NATO-u, partnerstvima i eventualnim proširenjima NATO-a na nove 
članice. Posebnu pažnju privukao je dolazak hrvatske ministrice vanjskih 
poslova Kolinde Grabar Kitarović koja je u par crta obrazložila trenutnu po
ziciju Hrvatske na putu u eurtoatlanske integracije, nakon čega je odgovara
la na zanimljiva pitanja sudionika. U nastavku dana govorilo se o regionalnoj 
suradnji u JI Europi i pripližavanju euroatlanskim integracijama. Svoje 
mišljenje na tu temu izložioli su Miloš Šolaja iz Centra za međunarodne stu
dije iz Banja luke, Tihomir Simić, potpredjednik Izvršnog Vijeća Autonomne 
Pokrajine Vojvodine te potpredsjednhik Atlanskog Vijeća mladih iz Beogra
da, Marko Kovačević. 

Gosp. Troles Froling, predsjednik ATA-a (Atlantic Treaty Association) te 
Haerald Thorud, predsjednik YATA-e (Youth Atlantic Treaty Association), 
otvorili su idući radni dan objasnivši današnju ulogu ATA-e i YATA-a. Prof. 
dr. Ilter Turan sa sveučilišta u Istambulu govorio je o potrebi transformacije 
NATO-a radi uspiješnijeg suočavanja sa izazovima novog vremena, a prof. 
Stefano Pilotto sa sveučilišta u Trstu o promjenama u međunarodnim odno
sima i ulozi NATO-a u njima. U večernjim satima svoja razmišljanja izložila 
su dva izuzetno zanimljiva predavača iz Austrije, Brig. Gen. Johann Pucher, 
koordinator za pitanja JI Europe te prof. dr. Peter Stania sa Međunarodnog 
Instituta za mir u Beču. Potonji je privukao pažnju sudionika izuzetno za
nimljivim predavanjem o neutralnosti kao eventualnoj opciji u odnosu na sa
vezništvo u NATO-u. Nakon ovog izlaganja nastavila se rasprava tijekom ko
je su se mogli čuti različiti pogledi i stavovi u odnosu na nužnost ulaska ze
malja JI Europe u NATO savez. 
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Četvrti dan seminara, pod pokroviteljstvom Ministarstva obrane RH or
ganiziran je izlet na Lastovo, brodom hrvatske ratne mornarice. 

Idućeg dana seminar je otvorio ruski ambasador u RH Mihail Konarovski 
koji je govorio o perspektivi odnosa NATO - Rusija. Mr. Erik Baktai iz ma
đarskog ministarstva vanjskih poslova podijelio je sa sudionicima iskustva 
Mađarske kod ulaska u NATO te je posebno naglasio važnost podizanja javne 
svijesti građana kod samih procesa integracija .. I na kraju dana, mogli smo 
čuti razmišljanja Milana Jazbeca iz ministarstva vanjskih poslova Slovenije o 
očekivanjima i percepcijama vezanim uz summit u Rigi. 

O trenutnoj poziciji Albanije na putu u NATO članstvo govorio je šestog 
dana seminara prof. dr. Arian Starova, predsjednik Atlantskog vijeća Albani
je. U sličnom tonu nastavili su i mr. Savo Kentera iz Centra za međunarodne 
odnose u Crnoj Gori te Goce Moskovski iz Atlantskog vijeća Makedonije. Oba 
predavača izrazila su svoj optimizam i želju za što bržim ulaskom njihovih ze
malja u NATO. Mr. Leo Michel sa Instituta za nacionalne i strateške studije u 
SAD-u govorio je o tome što u biti znači biti država članica NATO saveza i ka
ko to objasniti javnosti. Ovo šestodnevno druženje zatvoreno je izlaganjem 
pukovnika Rajka Dumančića iz RACVIAC-a koji je govorio o reformi sigur
nosnog sektora u JI Europi i ulozi RACVIACA u tome. 

Na službenom zatvaranju seminara sudionicima su dodijeljeni certifikati 
o sudjelovanju u ljetnoj školi euroatlantskih integracija. 

Marijana Nedić 


